

At the present, the area of the botanical park in Palanga makes 101,3 hectares: trees occupy 60 hectares, meadows – 24,5 hectares, parterres – 0,5 hectares, ponds – 1,16 hectares, paths and roads of various surfacings cover 18 km approximately. The beach of the park is 1,5 km long and in 2003 it received the **Blue Flag certificate**.

The prevailing kind of the trees is pine. Black alders and firs are growing in the damper places. There are up to 250 kinds of introduced woody plants. 370 kinds of grass plants are growing naturally and among them 24 kinds are rare in Lithuania.

In the park there are 8 buildings of various purpose, 1000 sq. m. orangerie, 9 sculptures and many small architecture forms. There is irrigation system installed as the decorative light illumination. Traditional summer events that take place in the park are the following: chamber concerts at the terrace of the Museum of amber and in the Fireplace hall, poetry readings, and the concerts of the wind-instruments in the park Rotunda, ethnographic festivals and other events.

6 About 500 000 persons are visiting the botanical park in Palanga every year.

## THE PLAN OF THE PARK

## DER PARKPLAN



● other objects

● andere Besichtigungsobjekte



Zurzeit ist die Fläche des Botanischen Parks Palanga 101,3 ha groß: seine Baumanlagen machen 60 ha aus, die Wiesen – 24,5 ha, die Blumen­gärten – 0,5 ha, Wasserbe­hälter – 1,16 ha, seine Pfade mit verschiedenen Decken sind ca. 18 km lang. Der Parkstrand erstreckt sich um 1,5 km, 2003 wurde ihm ein **Zertifikat der blauen Fahne** verliehen.

Die dominierende Art der Bäume ist Kiefer. An feuchten Stellen wachsen Schwarz-Erlen, Fichten. Man zählt ca. 250 Arten von verholzten Introduktionspflanzen. Einfach wachsen 370 Arten der Graspflanzen, darunter 24 seltene Arten in Litauen.

Im Park stehen 8 Gebäude von verschiedener Bestimmung, eine 1000 qm große Orangerie, 9 Skulpturen, viele Formen der Kleinarchitektur. Es sind ein Gießsystem und eine dekorative nächtliche Beleuchtung eingerichtet.

Im Sommer finden im Park traditionelle Veranstaltungen statt: Kammerkonzerte auf der Terrasse des Bernsteinmuseums und im Kaminsaal, Poesieabende und Konzerte der Blasorchester in der Rotunda, ethnographische Feste und andere Veranstaltungen. Jährlich besuchen den Botanischen Park Palanga ca. 500.000 Besucher.